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Ročník IX

 

 

Na OÚ jsou k vidění krásné letecké snímky obce a její dominanty, foto za  35kč/kus 

formát A3, je možné si  jakoukoliv objednat.



ZPRÁVY ZE ZASTUPITELSTVA

 

9. zasedání zastupitelstva konané dne 24. 9. 2019 

- byl schválen členský investiční a provozní příspěvek v celkové výši 266 000,- 

  do svazku obcí Rybníky a Dobelice - ČOV a tlaková kanalizace 

- vyhověno také bylo žádosti na snížení kupní ceny pozemku parc. č. 2788/1 ze 

   100,- Kč na 35,- Kč za m2 manželům Bruckovým 

- schválen byl také záměr na prodej pozemek o celkové výměře cca 31m2, 

   parc. č. 293/1 - manželům Strouhalovým 

- kladně se odhlasoval nákup solárních světel na hřbitov 

- stejně tak jsme schválili záměr na prodej pozemku 383/7, část pozemku 382/5 

   o přibližné celkové výměře 132m2 

- vyhověno bylo žádosti paní ředitelky ZŠ k užívání obecního bytu pro potřeby školy 

- shválen byl strategický rozvojový plán obce na období 2020 - 26 

- žádosti SK Rybníky na finanční příspěvek na hody v celkové výši 30 000,- bylo vyhověno 

- schválen byl i text kroniky a finanční odměna kronikářce 

- jednohlasně byla odhlasována i žádost o udělení výjimky z obecných požadavků 

   na výstavbu 

- samozřejmě nesmí chybět schválení smlouvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného 

   břemene mezi krajem a obcí na výstavbu kanalizační přípojky 

 

10. zasedání zastupitelstva konaného dne 12. 11. 2019 

Mimo povinných bodů v programu jako jsou kontrola plnění usnesení, rozpočtová 

opatření nebo schválení programu jsme v snad na nejkratším zastupitelstvu roku schválili:
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- nový Statut sociálního fondu

- zrušení usnesení na příspěvek na rozšíření sítí 

- prodej obecního pozemku parc.č. 383/7, + část pozemku 382/5 o přibližné celkové 

  výměře 132m2 K.Horákové a J.Pospíšilovi  

STŘÍPKY ZE ŽIVOTA OBCE

-  Začátkem září byla schválena první dotace  Generálního ředitelství hasičského 

záchranného sboru na dopravní automobil pro naši zásahovou jednotku hasičů ve 

výši 450 000,-. Celková pořizovací cena auta by byla cca 966 000,-. Budeme ale 

žádat ještě druhou dotaci na kraji na jaře příštího roku. V případě, že bychom uspěli 

i tam, by nové auto pro hasiče stálo obec cca 150 000,- 

-  V září byly také konečně nainstalovány měřiče rychlosti z obou stran obce. Své 

místo si z hlediska bezpečnosti dopravy určitě našly. 

-  První týden v listopadu jsme i díky Vám vysázeli u hřbitova 16 stromů – 

8 červenolistých javorů a 8 hlohů. Za pomoc všem moc děkujeme! Na hřbitově 

přibyly nízká bodová solární světla. Je nachystám sloup na solární svítidlo s 

kuželem svítivosti 25m ke vchodu hřbitova. Dále bychom chtěli kontejner na odpad 

umístit z boku před márnici do svahu a přetřít nádrž na vodu - doufám, že náš 

hřbitov tak dostane čistý, přírodní ráz. 

-  Začátkem října se nám mezi prvními zdárně podařilo podat žádost o dotaci na 

celkovou rekonstrukci rybníka. Výsledek budeme vědět během ledna 2020. 

-  Během prosince bychom také chtěli zpracovat a podat žádost na dotaci AKCE 

PRŮTAH, která by se týkala chodníků a veřejného osvětlení - žádat budeme finance 

z IROPu (Integrovaný regionální operační program). Co se týče chodníků ke hřbitovu,  
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zde zkusíme žádat o dotaci ze SFDI (státního fond dopravní infrastruktury) příští rok, 

pokud se otevře výzva. 

-  V současné době řešíme s odborníky i opravu vrchní cesty do vinohradů. 

-  Projekt rekonstrukce vozovky a chodníků v lokalitě "Pod Vrbami" bychom měli mít 

na stole koncem listopadu k připomínkování a v únoru příštího roku zkusíme podat

i tuto žádost o dotaci, která by mohla dosáhnou výše 70-75% z celkové výše nákladů. 

-  Opět byly přikoupeny kontejnery na papír a sběrné nádoby na plech. Dodržujte 

prosím pokyny k třídění uvedené na štítcích nádob. Tašky na třídění do domácností 

a více sběrných kontejnerů začínají přinášet své ovoce a hodnoty tříděného odpadu 

v naší obci začínají dle dat společnosti  EKO-KOM pomalu stoupat. 

-  Na závěr bych chtěla ještě jednou poděkovat p. Františkovi Vybíralovi za pochvalu 

v Českém rozhlase Brno pro všechny, kteří se podíleli na akci Sv. Martin a ochutnávce 

mladých rybnických vín. Děkujeme, velice si toho vážíme.  

        Lucie Šeinerová, starostka obce
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VÁNOCE ANEB JAK ROZSVÍTIT VÁNOČNÍ STROMEČEK

Co máme zahlédnout, když se letos budeme dívat na vánoční stromeček?

Představme si lidi v kině v roce 1945. Lidi, kteří jsou rádi, že skončila válka. Jdou se 

podívat na film. A chtějí být realisté, pevně nohama na zemi. Nenechat si už 

namluvit nic, co skončí špatně. Diskutují před vstupem do sálu. Jeden říká: 

„Nenechám se napálit, chci vidět opravdový film.“ Tak mu ukázali hliníkové kulaté 

krabičky s páskem filmu. Nic reálnějšího a přesnějšího, nic pravdivějšího vidět 

nemohl.

Ale přesto se posadil s ostatními do křesel – a díval se na ten prchavý a pomíjející 

okamžik – na projekci na filmovém plátně. A jenom takto mohl pochopit, co 

scénárista vytvořil a režisér přichystal.

Ozdobený stromeček je také pomíjivý – a není tou nejreálnější a nejpraktičtější věcí, 

kterou v obýváku máme. Ale přesto se máme posadit a zahlédnout: Náš rozsvícený 

stromeček a dárky pro nás: víme o lásce našich blízkých – a víme o lásce Boha, 

který nám je blízký.

A možná zahlédneme, že běh světa má také svého režiséra. Nebeský režisér ví, co 

chce – a připravil každému místo v nebi. To Bůh mi dává dobro, které od něho 

dostávám. To Bůh mi dává dobro, které mám vykonat já. Dobro, které já mám 

vykonat pro druhé.

Prchavé nakonec ony prchavé vánoční okamžiky nejsou. V betlémských jeslích je 

síla Boha, který se ke mně sklonil.

    P. Pavel Klouček, farář
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NEJSTARŠÍ OBČANKA RYBNÍKŮ OSLAVILA 92. NAROZENINY

V listopadu jsme měli tu čest jako obec pogratulovat 

ke krásným 92. narozeninám paní Anně Kalodové. 

Právem se může pyšnit titulem nejstarší občanka naší 

obce.  Paní Kalodová žije v Rybníkách od roku 1964, 

vychovala 4 děti, má 8 vnoučat, 16 pravnoučat a také 

jedno prapravnouče.  A i díky dobré kávě, vínečku a 

občasnému panáčkovi slivovice se těší velmi dobrému 

zdraví. 

Za Obec přejem ještě mnoho krásných let a především to zdraví!

    Lucie Šeinerová, starostka obce

KNIHOVNA S ČÍTÁRNOU OPĚT V RYBNÍKÁCH

Ze strany vedení obce byl vznesen podnět na obnovení obecní knihovny. S ohledem 

na finanční a administrativní náročnost takového kroku jsme se po domluvě s ostatními 

členy komise a s vedením obce rozhodli zřídit neregistrovanou obecní čítárnu, která 

občanům poskytne mimo jiné i prostor pro setkání a odpočinek.  Čítárna je zřízena v 

prostorách obecního úřadu, jako součást zasedací místnosti a je na náklady obce 

vybavena křesílky, kobercem a samozřejmě novými policemi na knihy.

Členy  kulturního výboru byl vytříděn stávající knižní fond – poškozené a zastaralé knihy 

byly vyřazeny. Ze strany obce byla na rok 2019 poskytnuta částka 5.000,- na 

nákup nových knih. Bezprostředně po zřízení čítárny byly také zakoupeny nové knihy. 

Provozní doba čítárny je stejná, jako úřední hodiny Obecního úřadu. O případných 

změnách vás budeme informovat. 

Věříme, že se bude rozrůstat nejen knižní fond, ale i řady čtenářů všech věkových skupin.

    Barbora Veselá
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RYBÁŘSKÉ ZÁVODY

V sobotu, 28. 9. se pod záštitou Obce Rybníky konaly rybářské závody na místním 

rybníce. Počet účastníků byl hojný, sešlo se 18 rybářů, místních i přespolních. První 

a druhé místo obsadili otec a syn Schultzovi z Dubňan a třetí místo si vybojoval 

M. Vošmera s největším úlovkem, a to se 47 cm dlouhým kaprem. Avšak nejkurió-

znějším úlovkem byla želva, která žije v našem rybníce již několik let. Samozřejmě 

byla vypuštěna zpět do vody. 

Zázemí pro závody bylo připraveno v obecní stodole, kde se občerstvení ujal místní 

hasičský sbor. Poděkování patří nejen místním hasičům, za chutné občerstvení, ale 

i rozhodčím, p. Bartošovi a p. Pokornému, i všem ostatním, kteří se na uskutečnění 

rybářských závodů podíleli. Rybářům zdar!

    Alena Bartošová

MÓDNÍ PŘEHLÍDKA

Snad každá žena miluje módu 

a krásné oblečení a tak není divu, 

že zájem o módní přehlídku, která 

se konala v Rybníkách dne 12. 10. 

byl nejen mezi místními ženami 

velký. Ve spolupráci s butikem 

Meridio fashion z Ivančic a znač-

kou Porque No předvedly místní 

ženy v rolích modelek trendy na 

nadcházející podzim a zimu. Pohodové oblečení (nejen) na volný čas, i elegantní kousky

 podle francouzského či italského stylu.



Zajímavostí večera byla kolekce recyklované módy značky MaPri, kterou předvedly 

děti. Kulturním zpestřením bylo vystoupení vémyslických mažoretek a mladé 

nadějné zpěvačky Karolínky. Akce byla úspěšná a už teď se těšíme na další ročník.

    Barbora Veselá

SVATÝ MARTIN PŘIJEL DO RYBNÍKŮ
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Každé male dítě ví, že svatý Martin přijíždí na bílém koni a nese s sebou sníh. Pravda, 

sníh jsme neměli, ale Martin s běloušem a se svou družinou k nám, do Rybníků, v před-

večer svého svátku 10.11.2017 přeci jen zavítal. A protože takový vzácný host si zaslouží 

pořádný doprovod, od rybníka se k němu připojil take průvod dětí s lampiony. V čele se 

svatým Martinem, světlonoši s loučemi a pážaty nesoucími martinské podkovy a mladé 

víno, prošel průvod vesnicí a zamířil na prostranství u mlýna, kde se sešli v hojném počtu

nejen obyvatelé naší obce, ale i další milovníci tohoto krásného svátku. Martin všechny 

 

foto - Jiří Chaloupka
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uvítal a symbolicky přivezl mladé víno. Poté ke shromáždění promluvila paní starostka 

Lucie Šeinerová a pan místostarosta Lukáš Tichý. Mladému vínu od místních vinařů 

požehnal pan farář Klouček. Příjemným zpestřením byly i děti z místní školky, které se 

přihlásily s básničkou pro svatého Martina. Ten je za to také odměnil sladkým zlaťákem. 

A aby nebylo mladé víno pouze požahnáno, ale také ochutnáno, měli všichni přítomní 

možnost degustace vzorků z místních vinařství Tichý, Košíček, Psota, Pavlišová a 

Procházka.  Pro děti bylo samozřejmě připraveno nealkoholické občerstvení. Zkrátka, 

každý si přišel na své a věřím, že i přes pár drobných nedostatků si každý z hostů svátek 

svatého Martina v Rybníkách užil. Velký podíl na této krásné slavnosti má bezesporu 

rodina Jírova, bez jejichž nadšení a ochoty bychom Martina s družinou měli jen s těží. 

Jsme velmi vděční za to, jak zodpovědně se svých rolí ujali a doufáme, že s jejich pomocí 

budeme moci ze svatomartinské slavnosti udělat v Rybníkách tradici. Také ostatním 

členům Martinovy družiny samozřejmě patří poděkování, stejně jako rodině Drápalových 

za pomoc s přípravou občerstvení a technického zázemí, i všem ostatním, kteří jakoukoliv 

měrou přispěli ke krásnému odpoledni. A se všemi se těšíme opět za rok na shledanou! 

Barbora Veselá

ZÁJEZD DO MĚSTSKÉHO DIVADLA V BRNĚ

Na Den boje za svobodu a demokracii 17.11. se milovníci kultury vypravili na zájezd pod 

záštitou Obce Rybníky. Cílem bylo divadelní představení Žebrácká opera v Městském 

divadle v Brně. Tato komedie je právem považována za divácky nejpřitažlivější Havlovu 

hru. Jedná se o hru, v níž dva šéfové konkurenčních zločineckých gangů Macheath s 

Peachumem a s nimi zkorumpovaný šéf policie Lockit bojují o moc nad londýnským pod-

světím. Herecký výkon Aleny Antalové, Petra Štěpána, Jana Kozáka a dalších předčil naše 

očekávání a toto představení jsme si díky jejich hereckému umu řádně užili.

    Lucie Šeinerová, starostka obce
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ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLY A ŠKOLIČKY

Prázdniny utekly jako voda a 2. září nám začal další školní rok. Zahájili jsme ho společně 

ve třídě naší základní školy. Zkontrolovali jsme, jestli se nám po prázdninách všichni 

vrátili a přivítali 10 nových prvňáčků. Společně s nimi bude naši školu letos navštěvovat 

35 žáků.

Mateřská škola se po prázdninách naplnila dětským smíchem, ale i slzičkami, které 

postupně osychaly.  Některé děti dokonce nechtějí ze školky domů. Děkujeme rodičům, 

kteří svým dětem, ale i nám byli nápomocni v tomto nelehkém období. Přibylo 8 nových 

dětí a je nás dohromady 26.

Během letních prázdnin vyrostlo dětem na školní zahrádce nové dopravní hřiště. Díky 

zaměstnaneckému grantu Nadace ČEZ jsme získali 30 000 Kč na nákup dopravních prvků, 

koloběžek a odrážedel. Jelikož počasí bylo velmi příznivé, vše jsme si vyzkoušeli a užili. 

Děkujeme obci, hasičům i panu Novákovi za pomoc a spolupráci. 



Dopravní den v mateřské škole se opravdu vydařil. Dopoledne proběhl výukový 
program Bezpečně do školky, zaměřený na znalost dopravních předpisů a značek. 
Odpoledne za dětmi přijelo divadélko Květinka s pohádkou o dopravním ruchu.

Naše zahrádka se rozveselila. Rodiče v rámci brigády natřeli plot i zahradní domeček. 
Děkujeme za pomoc.

Hned v prvním týdnu zahájili žáci 3. - 5. ročníku výuku plavání ve Znojmě. I když už jsou 
naše děti ostřílení borci a ve vodě jako doma, stále bylo co zdokonalovat. Během deseti 
lekcí zvládly všechny plavecké styly, zjistily, že voda je zábava, ale zároveň umí být i 
velmi nebezpečná. Za snahu a úsilí byly odměněni mokrým vysvědčením. 

Máte rádi pokusy? Každý z nás si jistě pamatuje na nějaký ze školních let ve fyzice nebo 
chemii. S různými zajímavými pokusy se děti seznámily během výukového programu, 
který si patřičně užily.

Na konci září se vydali žáci základní školy a předškoláci z mateřské školy na dopravní 
hřiště do Miroslavi. Nejdříve si vyzkoušeli teorii v učebně a pak si svoje dovednosti 
ověřili při jízdě na kolech.

Od začátku října navštěvují předškoláci naši školu v rámci projektu Předškolák. Plní 
úkoly, cvičí, uvolňují ruku ke správnému psaní a seznamují se s režimem a chováním ve 
škole. Všechny tyto činnosti je připravují na pohodový vstup do 1. třídy.

V měsíci říjnu proběhla na naší škole již tradiční Drakiáda. Letos jsme si s výběrem data 
dali opravdu záležet a 10. října pořádně fučelo. Draky nosily děti už od rána, aby si je 
mohla porota patřičně prohlédnout. Odpoledne nám déšť zkomplikoval program, ale 
naštěstí po chvíli ustal a draci mohli vzlétnout. Nechyběly ani hry, soutěže a opékání.

Na konci října nás ve škole navštívili hasiči s projektem „Hasík“. Během hodinového 
programu připomněli žákům důležitá telefonní čísla, jak se zachovat při různých 

nebezpečných situacích, jak správně telefonovat…

Kdo chtěl, mohl si vyzkoušet i hasičské oblečení.
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Tradiční zamykání zahrádky se konalo poslední den v říjnu. Děti společně s rodiči opekly 

buřtíky a těsto. Také si zahrály na Budulínka, zpívaly, tancovaly a s rozsvícenými lampionky 

posvítily všem broučkům před zimním spánkem.Podzimní radovánky pomalu končí. 

Těšíme se na setkání při rozsvěcení vánočního stromku a i letos vás srdečně  zveme na  

besídku v kulturním domě.

 
 Vaše škola a školka

12

 RYBNICKÉ HODY

Dnem konání letošních hodů byla sobota 7.září. Pořádání se již tradičně ujala SK Rybníky. 

Díky nepříznivému počasí jsme se sešli, za účasti 23 zavádějících párů, v místním kulturním 

domě. Pár takzvaných stárků tvořili Jiří a Veronika Chaloupkovi a pár nejmladších stárků 

Lukáš Sobotka a Markéta Šimšová. Dnem nás doprovázela, k poslechu a tanci hrála, kapela 

Galáni. Všem, kdo se zúčastnil letošních hodů, či jejich příprav, moc děkujeme.

  Jiří Chaloupka

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ RYBNÍKY

V průběhu října jsme uspořádali sběr železa a elektroodpadu. Těší nás, že recyklace 

elektrospotřebičů u nás takhle funguje. Jsme rádi, že díky tomuto projektu se nám snaží 

zároveň i přispívat do naší pokladny. Byť malými částkami - např. 1 Kč za televizi a 150,-

 korun za vak malých spotřebičů. Kvůli neustálému snižování odměň za odevzdaný elektro-

odpad se pomalu ale jistě stává ze sběru spíše služba pro Vás - naše spoluobčany, než 

byla původní vidina zpeněžení odpadu. I přes nízké odměny se však snažíme nastolený 



trend udržet a sběr vysloužilých spotřebičů spojujeme se sběrem železa. Za to Vám velmi 

děkujeme - i toto je pro nás určitá podpora. V současnosti čekáme na zlepšení trhu 

s výkupem kovů.

Stěžejní listopadovou akcí pro nás bylo zajištění občerstvení na pěvecké souteži Lyra, 

která se v Rybníkách pořádala již po druhé po sobě. Velmi si vážíme projevené důvěry.
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Kromě přípravy 

jídel během sou-

těže jsme zajistili 

i výčep během 

večerní rockové 

zábavy.

Nyní nás čeká ještě výpomoc s obecním Vánočním stromem, na čemž se budeme podílet 

s Jednotkou požární ochrany a samozřejmě s obcí Rybníky.

V prosinci nás čeká výroční schůze, na které již tradičně zhodnotíme rok uplynulý 

a budeme plánovat nejen kulturní akce na rok následující.

Jsme rádi, že se nám daří udržovat přátelské vztahy s Rakšickými hasiči. Nejedná se vždy 

o nějaké velké společné akce, ale často v průběhu roku si různými způsoby navzájem 

nějak vypomůžeme. Ke konci roku pak plánujeme vyvrcholení tohoto přátelství. Vše je 

zatím v plenkách, a tak nebudu předbíhat s nějakými podrobnostmi. Nyní řešíme detaily 

této akce, ale jakmile budeme mít vše dojasněno, budeme Vás o této akci informovat.

    Roman Dvořák



JEDNOTKA POŽÁRNÍ OCHRANY OBCE RYBNÍKY

Díky pořízení ochranných obleků proti bodovému hmyzu jsme přes léto zasahovali 

na pěti místech, kde jsme pomocí speciálního spreje zlikvidovali vosí hnízda a na 

dalším jednom místě sršní hnízdo zhruba ve velikosti fotbalového míče.

Další událostí bylo pálení klestí, čehož jsme využili k procvičení práce s proudnicí 

a hasební činnost v reálné situaci.
16. listopadu jsme se zú-

častnili taktického cvičení 

sousedního okrsku, které se 

konalo v Rakšicích za hřbi-

tovem. Námětem cvičení byl 

požár louky, který byl zdoláván 

větším množstvím C proudů 

a pro zajištění dostatkuvody 

k hašení byla zřízena dálková 

doprava vody na větší vzdále-

nost. naším úkolem
bylo zřízení jednoho útočného proudu a přívodního vedení do cisteren z dálkové 

dopravy. Řekl bych, že účast na tomto cvičení byla pro naši jednotku velmi přínosná, 

jelikož jsme si mohli procvičit zase jiný druh činnosti ve spolupráci s jinými jednotkami, 

než z našeho okrsku. Samozřejmě jsme měli možnost najít i nějaké nedostatky. Nejednalo 

se však o nic zásadního, ale spíš jsme tím získali tipy na zlepšení.

V příštím roce bych chtěl docílit větší aktivity jednotky - ve smyslu toho, abychom byli 

ještě více užiteční. Je těžké pracovat s omezenými možnostmi a prostředky, ale i tak je 

toho spoustu, v čem se můžeme angažovat. Zejména bych chtěl zvyšovat znalosti a dove-

dnosti členů jednotky cvičeními či odbornými kurzy. Chci, abychom byli schopni adekvá-

tně pomoct v případě potřeby. Buďme však rádi, že se mimořádné události naší obci až 

na výjimečné případy vyhýbají.
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    Roman Dvořák, velitel JPO Rybníky
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NĚCO MÁLO Z KLUBU SK RYBNÍKY

Po podzimu jsme skončili v tabulce na šestém místě a ztrácíme třináct bodů na prvního. 

Spíš než se soupeři jsme toto období bojovali s přírodou. Po každoročním suchu se na 

hřišti přemnožili hraboši,kteří ničí kořínky trav. A aby to nebylo málo, tak se na hřiště 

nastěhovali krtci, kteří vše dokončili. Momentálně řešíme celkovou rekultivaci plochy. 

Kromě jiného dění musím vzpomenout na jedno výročí. Tento rok oslavuje 60 let 

dlouholetý člen a hlavně funkcionář p. Zdeněk Moučka. Celý oddíl mu srdečně blaho-

přeje. Jinak dál budeme pokračovat v každoročních činnostech a akcích. Všem svým 

fanouškům a i ostatním přejeme hodně zdraví, krásné prožití vánočních svátků a vše nej 

do toho roku nového.

         Bronislav Krejčí

KULTURNÍ AKCE  

  1. 12.   ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU

  5. 12.   MIKULÁŠ

15. 12.   VÁNOČNÍ KONCERT V KOSTELE

23. 12.   BETLÉMSKÉ SVĚTLO

31. 12.   SILVESTR S KAPELOU HORIZONT  

           RYBNÍKY 

 PROSINEC 2019
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Odborná exkurze zástupců naší obce do zpracovatelských zařízení 

Ve čtvrtek 21/11 proběhlo pro velký zájem již druhé kolo  praktické exkurze do provozů 

týkající se především  recyklace pneumatik a kovu, kterou pořádala pro zástupce obcí 

firma EKO-KOM.

Jako první jsme mohli vidět provoz Společnosti  RPG recycling v Uherském Brodě, která

se zabývá sběrem, svozem a recyklací pneumatik. Výstupem recyklace pneumatik je 

pryžový granulát SBR (styrene-butadiene rubber). Vedlejšími produkty jsou textilní vlá-

kno a ocelový kord. Pryžový granulát se hojně využívá pro výstavbu sportovišť (fotbalová 

hřiště, sportovní povrchy, dětská hřiště,fitness centra, střelnice, aj.), dále jako součást 

asfaltových směsí do silnic, a v neposlední řadě ve stavebnictví a průmyslu.

Firma Kovosteel  ve Starém městě, kterou jsme také navštívili,  se  zaměřuje na výkup a 

sběr kovového odpadu, barevných kovů, nebezpečných a ostatních odpadů. Provozuje  

autovrakoviště s prodejem náhradních dílů. Ale  mimo jiné též zpracovává vysloužilé ele-

ktrospotřebiče (TV, sporáky, lednice,PC), přístroje jsou nejprve rozebrány na jednotlivé 

komponenty, ze kterých jsou odstraněny součásti obsahující nebezpečné látky (např. 

kondenzátory, baterie, atd.), následně se součásti bez nebezpečných látek drtí a třídí 

podle druhu materiálu pro recyklaci. Recyklovatelné 

materiály jsou použity pro výrobu nových produktů, kde 

nahrazují primární suroviny. V obou provozech jsme si 

prohlédli detailně celý proces recyklace od svozu, třídění 

a drcení na linkách až po výsledné produkty.Příjemným 

bonusem celého dne byla také procházka areálu, který 

spadá pod provoz Kovosteel Staré město – KOVOZOO – 

jejím cílem bylo nám ukázat, že i ze zdánlivě nepotřeb-

ného odpadu mohou vznikat věci, které jsou nejen krá-

sné a zajímavé, ale i nadále užitečné.

Lucie Šeinerová, starostka obce

 


